
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 8. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1232
Ministeren bedes redegøre for, svare på og kommentere om lovgivningen er overholdt i 
projektet med indhegning af kreaturer, heste m.v. på Molslaboratoriet, som er statsejet, 
herunder
* hvilke love og paragraffer, der evt. ikke er overholdt, herunder bl.a. dyrevelfærdslovens 
§2 og §3?
* hvordan vil ministrene sikre, at dyrevelfærdslovens §2 og §3 efterleves og overholdes i 
fremtiden?
* give en aktuel opgørelse over, hvor mange kreaturer og heste der er fjernet siden 2016 
på grund af princippet om nul vinterfodring?
* give en aktuel opgørelse over, hvor mange kreaturer og heste der er skudt i alt af 
forskellige årsager siden 2016?
* hvordan lyder instruksen aktuelt og fremadrettet om fodring af dyrene?
* hvordan lyder instruksen aktuelt og fremadrettet om tilsyn af dyrene, herunder på om de 
sulter, mangler foder, er syge mv.?
* hvordan foretages tilsynet aktuelt og fremadrettet individuelt på dyrene?
* hvordan lyder instruksen om regulering af antallet af kreaturer og heste, herunder vedr. 
bortskydning af forskellige årsager?
* hvor mange kreaturer og hvor mange heste er der aktuelt i indhegningen, og hvor stort 
areal udgør det indhegnede areal aktuel?
* hvor mange kreaturer og hvor mange heste er der reelt plads og foder nok til året rundt, 
under forudsætning af at ingen dyr må mangle foder, vand eller sulte på noget tidspunkt i 
årets løb, uanset vejret og vegetationen mv.?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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